
 
 

Zaltbommel 30 mei 2022 

Betreft: Reactie op niet openen jacht konijn en haas. 

 

L.s.,  

     Vol verwondering hebben wij als WBE (Wild Beheer Eenheid) akte genomen van het voornemen van de 

minister om de jacht op het konijn niet en de jacht op de haas deels niet te openen voor het komende 

seizoen. Dat we verontwaardigd zijn over dit voorstel zal ik later uitleggen maar ik wil me eerste even 

voorstellen. 

     Ik schrijf als secretaris van WBE de Bommelerwaard, een WBE met 116 leden die allemaal betrokken zijn 

bij de jacht, schadebestrijding en populatie beheer in de Bommelerwaard. Het is bijna onmogelijk om uit te 

drukken hoeveel ervaring en kennis bij onze vereniging paraat is. Verdeeld over 43 jachtvelden spelen wij als 

WBE een centrale rol bij het verbinden en samenbrengen van de jachthouders en andere belanghebbenden. 

Elk jaar voeren we verschillende tellingen uit en hebben we jarenlang een BOA aangestuurd om in het 

buitengebied een oogje in het zeil te houden. We brengen jagers in contact met grondgebruikers en andere 

belanghebbende om schade aan te pakken en mee te denken over problemen of overlast die ontstaan is. We 

overleggen meerdere keren per jaar met Staatsbosbeheer om het aantal wildaanrijdingen, met hoofdzakelijk 

reewild, langs de N322 te verminderen. Tevens heeft de gemeente Zaltbommel ons vanwege onze expertise 

benaderd om de overlast van ganzen in de woonwijken van Zaltbommel te verkleinen. Samen met 

medewerkers van de gemeente Zaltbommel worden nesten opgespoord en de eieren behandeld. 

     Individuele jagers en combinaties zijn jaarlijks vele dagen kwijt aan het verbeteren van de biotoop van 

allerhande zoogdieren en vogels. Door deze verbeteringen en de bestrijding van exoten en predatoren 

proberen onze leden de fauna in hun jachtveld positief te bevorderen. Veel van onze leden zijn actief bezig 

met het plaatsten van broedkorven om zo de stand van de wilde eend te bevorderen. Ook bij de afhandeling 

van valwild wordt vaak een beroep gedaan op de lokale jagers, deze rukken meermaals per maand uit om 

allerhande verkeerslachtoffers op te ruimen. Het kan dan gaan om reeën, vossen of bevers maar ook de 

kleine diersoorten laten ze niet links liggen.  

     De administratie van dit alles vraagt ook een boel tijd en energie van de jachthouder, acties om schade te 

voorkomen, valwild en daarnaast afschot. Alles wordt geregistreerd en bijgehouden, ook waarnemingen 

kunnen we sinds kort kwijt in FRS (Fauna Registratie Systeem) maar dit is iets wat de individuele jachthouder 

ook al jaren bijhoudt in zijn eigen boekje. De gemiddelde jachthouder is bijna dagelijks in zijn veld te vinden 

om in de gaten te houden wat er allemaal speelt en wat er in zijn veld leeft, de meeste kunnen zo vertellen 

wat er zich in hun veld ophoudt.  



 
 

     Met de opkomst van de moderne technieken gaat voor vele jagers een wereld open, met het steeds 

betaalbaarder worden van de warmtebeeldtechniek wordt dit middel voor steeds meer mensen bereikbaar. 

We zien ook dat in groepsverband zulke techniek gekocht wordt, als je ziet wat er hiermee ‘s-nachts geteld 

wordt dan lijk je overdag wel blind. Dit werd ons zeker duidelijk toen we vorig jaar gestart zijn met de 

warmtebeeld tellingen van het haas, dit was werkelijk een verschil van dag en nacht! Als WBE zijn wij 

helemaal niet van mening dat het slecht gaat met de haas of met het konijn, dat niet iedereen deze dieren 

ziet is iets heel anders dan dat ze er niet zijn. Een jager actief in een bepaald gebied heeft een goed en 

actueel beeld van wat er in zijn veld huist, jaarrond doet hij observaties en waarnemingen. Dat is veel 

accurater en waardevoller dan een momentopname die als telling gewaardeerd wordt.   

     Een ding staat voorop: jagers willen niet alleen jagen, jagers willen blijven jagen! En dus zal een jager er 

veel aan willen doen om dit te bewerkstellingen, het jaarrond bejaagt hij de predatoren zoals kraaien, vossen 

en ratten. Een jager probeert de biotoop zo aantrekkelijk mogelijk te maken met de beschikbare middelen en 

zal proberen om de grondgebruiker te vriend te houden met de hoop dat hij niet alles in één keer afmaait als 

de eerste snede eraf kan.  

     Zoals gezegd is een jager vele uren per week bezig met verbeteren van zijn jachtveld om mogelijk 1 of 2 

keer per jaar een mooie jachtdag te hebben en daarbij wat wild te bemachtigen. Door vele worden deze 

jachtdagen gezien als beloning voor al het werk wat het jaarrond gedaan is. Op het moment dat de jacht niet 

geopend zal worden zal bij vele de motivatie om deze inspanning te doen wegzakken met alle gevolgen van 

dien!  

     Wij kunnen dus als WBE niet begrijpen waarom de jacht niet geopend zou worden op het konijn en het 

haas, in onze ogen gaat het niet slecht met deze diersoorten. Het demotiveren van de jagers zou op de lange 

termijn in onze ogen een negatief effect hebben op de stand van het konijn, het haas, de weidevogels en 

andere inheemse soorten van Nederland. 

 

Met vriendelijk groet, 

 

Jeroen van Acquooij 

Bestuur van WBE de Bommelerwaard. 

      


